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Dagsorden kredsbestyrelsen 

Torsdag den 08. September 2022 kl. 18:00 – 21:30 

 

 

Sted 

 

18:00 til spisning med mødestart kl. 19:00 hos Frank Lilholm Pedersen, 
Svinøvej 157, 4750 Lundby. 
 

 

Mødedeltagere 

Bjarne Jensen (BJ) 
Peter Wollesen (PW) 
Kim Jepsen (KJ) 
Steen Ulrich Rasmussen (SR) 
Christian Clausen (CHC) – Via Teams 
Bo Simonsen (BOS) 
Henrik Ringo (HR) 
Lars Fog (LF) 
Benny Christensen (BR) 
Jesper Skovgaard Jensen (JJ)  
 

 

Øvrige 

Kate Søborg 

 

Fraværende/afbud 

 

Alle mødet, dog deltog Christian Clausen og Henrik Ringo via Teams 

 

Mødet slut  

 

 

 

 

  

https://www.krak.dk/peter+wollesen+tappern%C3%B8je/153248510/person?page=1&query=31445112
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1. Godkendelse af dagsorden 
 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
 
Indstilling: 
Dagsordenen indstilles til godkendelse.  
 
 
Bemærkninger: 
  
 
 
Beslutning:  
 
Godkendt uden bemærkninger. 
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2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Godkendelse og underskrift udsat til næste møde, da sekretæren var med via teams. 
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3.  Mød vores nye riffelkoordinator 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
Kate Søborg får lejlighed til at præsentere sig selv og fortælle lidt om tanker for fremtidens arbejde  
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kata fortæller at hun fik jagttegn i 2013, og riffeltegn i 2014, og er aktiv jæger. Deltager i 
jagtfeltskydning, og er aktiv på skydebanen i Vordingborg. 
 
Blev overtalt til at tage imod posten som riffelkoordinator, og har et netværk der kan sparres med om 
opgaven. 
 
Arbejder på at lave en skydning, der ikke foregår på en banen, har kig på terrænet ved Tubæk 
skyttecenter, til dette arrangement. 
 
Skal deltage i jagtfeltskydning i Ulfborg, her håber Kata at hente inspiration til brug for riffelprøverne. 
 
Næstved skytteforening har nu mulighed for at afholde riffelprøver. 
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4.  Formandsmøde (Jagtforeningerne) 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
Skal vi afholde et formandsmøde her i efteråret? 
Skal det være fysisk eller Teams 
Emner 
 
Økonomi: 
n/a 
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning: 
 
Der er nogle ting vi bør informere om, det er dataindsamling og biodiversitet. 
 
Mødet bliver via teams, med et par indlæg fra Kalø. 
 
Indlæg kunne være: 
- God jagt i generationer 
- Er vi ved at miste alt jagt, grundet regler fra EU? 
- Jagten er truet, hvor slemt har biodiversiteten 
 
Hele organisationen skal i sving, der opfordres til at flere fra hver bestyrelse deltager ved teamsmødet. 
 
Vi skal ”sælge” mødet ved information vi mail og telefonopkald til de lokale foreninger. 
 
Brug af vildtcamera, hvordan får man data til Kalø? Hvilke data vil Kalø have ind? For mange gange er det 
de samme dyr man ser hver gang. 
 
Hvordan analysere de data der kommer ind? Gåsetælling, der er der delte meninger om de dat der 
fremkom kan bruges til noget? Alle tællinger er vigtige, også hvis man indberetter data på et givent 
tidspunkt. 
 

Der kommer indlæg fra Kalø på områderne: 

- Dataindsamling 

- Biodiversitetskrisen 

Mødet forventes afholdt en hverdags aften i sidste del af november. 
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5.  Koordinator 
 
Ansvarlig:  
BOS/SR 
 
Sagsfremstilling: 
 

- Riffelkoordinator 
o Afregning Riisfeldt – Sidste afregning er ikke helt på plads. 

 
- Opdatering af hjemmeside og ”Jæger”, er alt på plads? 

 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til beslutning 
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Der mangler fotos af nogle enkelte personer på hjemmeside for kreds 6. 
 
Flugtskydningskoordinator, der er lidt støj i kommunikationen. 
 
Der kommer en redegørelse fra Stig Egede på hovedbestyrelsesmødet i næste uge, Christian sender info 
fra mødet til kredsbestyrelsen. 
 
Folketingsvalg. Kalø er ved at gøre klar til dette, så vi kan påvirke med gode spørgsmål, så der bliver valgt 
gode folk ind. Der er mange kandidater, som er jægere i kreds 6, vi får info om dette. 
 
Grønt råd Guldborgsund. Kystråd, skal arbejde med den dårlige vandkvalitet vi har i Danmark, herunder de 
kystnære områder. 
 
Sorø, Jægerrådsmøde den 30. januar 2023. 
Guldborgsund, Jægerrådsmøde 12. januar 2023.  
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6. Orientering fra HB og kredsen 
 
Ansvarlig:  
BOS / CHC 
 
Sagsfremstilling: 
Kort orientering med nyt fra HB og Kalø. 
 

- Biodiversitet – Hvad sker der 
- Haglskyde- og riffelprøven i udbud (4+2 år) 
- Data indsamling (Vildtkammera, med memory kort) 
- Hund 
- Folketingsvalg 

Koordinering af jægerrådsmøder og kredsmøde. Kan vi være ude i lidt bedre tid? 
 
Bilag: 
Ingen 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Kredsmøde den 11. marts 2023, samme sted som sidste år. 
 
Jægerrådsmøder skal annonceres i JÆGER i november. 
 
Møderække for HB om biodiversitet, skal danne grundlag for drøftelser i HB om hvad der skal ske. 
 
Formandsmøde den 16 og 17 september, her skal emnet drøftes, så der kan informeres i hele landet. 
 
Haglskydeprøver og riffelprøver, det forventes at kun DJ byder på opgaven, der udbydes for en periode på 
fire år, med option på yderligere to år. 
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7. Økonomi 
 
Ansvarlig:  
Bjarne 
 
Sagsfremstilling: 
 

Bjarne giver en kort status på Økonomi. 
 
Fordeling af tilskud 
 
Bilag: 
Vedlagt 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Der er penge i kassen, dog ikke de store summer. 
 
Ansøgninger, der kom flere end der er midler til, så der blev givet afslag til nogle af ansøgerne. 
 
Håndbog for jægerråd. 
 
Skydebanepuljen er åben for ansøgning hvert andet år. 
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8. Kredsen rundt 
 
Ansvarlig:  
Kort orientering fra hvert enkelt jægerråd. 
 
Sagsfremstilling: 
I bedes forberede en kort orientering med fokus på: 

a. Grønt råd 

b. Regulering 

c. Arrangementer 

d. Jagtforeningerne 

e. Forhindringer / Sten på vejen 

Indstilling:  
Til orientering  
 
Bemærkninger: 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Kim Jepsen: 
- Phos, et emne der er drøftet i grønt råd. 
- Der er skudt sæler og rådyr hvor udtage prøver er frosset ned. 
 
Benny: 
- Har haft et godt arrangement, som har givet en del penge til foreningskassen. 
- Der udbydes en nyjægerjagt den 18, december, det koster 700 kr. at deltage, der serveres morgenmad 
og mad efter jagten. Der forventes afskydning af 30 – 40 stk. vildt. Vi må gerne annoncerer jagten i vores 
lokale foreninger. 
- Ringsted kommune har et arrangement den kommende uge, fokus på at få flere frivillige. 
 
Jesper: 
- Fik tilskud til skydepram, der kommer en artikel i JÆGER om dette. 
- Lokalkontingent, hvor meget lægges der ovenpå betalingen til DJ? 
 
Lars: 
- Grønt råd, intet nyt. 
- Der er reguleret 12 steder, men færre stykker er blevet reguleret. 
-Ny person i kommunen var kritisk overfor regulering, men er vent og er nu positiv for at der reguleres. 
- Det er blevet mere besværligt at søge reguleringstilladelse. 
- Det undersøges om der kan fås tilskud til krage/skadefælde. 
- Vil lave en fælles aktivitetsoversigt, så det bliver overskueligt. 
- Jagtforeninger, det køre og der er god stemning. 
 
Steen: 
- Grønt råd, venter på afgørelse om adgang til Enø overdrev 
- Næsteved Skytteforening er udvidet, så der nu er åbnet en 100 meter bane. 
- Næstved kommune har inviteret til temamøde. 
 
Peter: 
- Luftede jeg tanken om at få etableret et rågereguleringskursus et stykke ind i 2023. De tilstedeværende 

kredsbestyrelsesmedlemmer syntes det var en god ide. 
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- Bregentved har her i mandags besluttet at de gerne ser jægerne repræsenteret på Bregetved Stævnet. 

Jeg har spurgt i Kredsbestyrelsen om der kan afses penge til dette arrangement (mit løse overslag lød på 

15.000 – 20.000 kr.). Kredsbestyrelsen vil på næste møde (15. nov.) drøfte om det bliver 

Bregentvedstævnet, Hunting Skills eller noget helt tredje man vil støtte. 

- Har været inde på Faxe Kommunes hjemmeside og tjekket hvad der sker i Grønt Råd. Her der det 

seneste referat fra september 2021.  

 
 
Henrik: 
- Har fået henvendelse fra en bekymret borger på Falster, der mente at have fundet spor af mårhund, 
Kalø har meldt tilbage at det er spor fra en stor hund. 
- Vaskebjørn, sikker observation af en sådan, i Sakskøbing og Hjelm området, fanges, nedlægges eller 
findes vaskebjørnen død skal den indleveres til Naturstyrelsen. 
- En kænguru er flere gange set i området ved Øster Ulslev, observationen er sikker, og er vist i TV2 Øst. 
Kænguruen har været i området flere år. 
- Har været på besøg på skydebanerne i Guldborgsund kommune, meget forskellige hvilke grupper der 
kommer på de baner. 
- Arrangement på Reventlow museum i uge 42, her bliver der forskellig indslag om jagt, og der laves mad 
af vildt, som tilberedes på brændekomfuret i hovedbygningen på Reventlow museumet. 
 
Christian: 
Bramgæs. 
7. september var der møde om bramgæs. 15 Juni fonde har bevilliget penge til yderlige tre år med projekt 
BRAMGÅS, det skal ende med en bæredygtig regulering af bramgæssene. Der er kommet mange gode 
ideer, så det kan kun blive godt. 
 
Dj tilbyder samtaler jægere, lodsejerne, jagtudlejerne og jagtlejerne. 
 
SN-fonden har tidligere finansieret 4 sæt lokkere, til brug for reguleringen. 
 
Kan kredsen finansierer kursus i gåsejagt? Alle kan deltage, også folk der ikke er medlem af DJ. Ikke 
medlemmer får måske et godt argument for at blive medlem af DJ, når de har været på et sådant kursus. 
Underviser, forslag Bjarne Frost. Sydfalster Jagtforening vil gerne tilbyde lokaler til kurset. 
 
God dialog jægerne imellem. 
 
Grøntråd. 
Kystvandråd, mange har budt ind på at ville deltage. 
 
Bo: 
- Hunting Skills og Bregentved, bliver et punkt på næste møde. 
 
- Naturstyrelsen kommer med nogle jagter, herunder en plads på riffeljagten i Bidstrupskoven, øvrige 
jagter forventes at være i Kalundborg området. Meld ind hvis der er nogle der skal tilbydes en plads. 
 
Bjarne: 
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9.  Eventuelt 
 
Ansvarlig:  
Alle 
 
Sagsfremstilling: 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 

 
- Kan der laves en langsigtet plan for kredsbestyrelsesmøder i 2023? 
 
- Næste møde i kredsbestyrelsen bliver den 15. november 2022. 
 
- Jægerrådene har en rubrik på vores hjemmeside, så en opfordring til at bruge den. 
 


